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PROTOKÓŁ NR  15-12/2015 
z posiedzenia Komisji Kultury  

Rady Miasta Gdańska 
które odbyło się 25 listopada 2015 roku. 

 
 
Komisja rozpoczęła posiedzenie o godzinie 16:00, zakończyła o godzinie 17:15. 
 
Obecność : 
W posiedzeniu uczestniczyło 4 członków Komisji, wg listy obecności, która stanowi 
załącznik nr 1 do protokołu. 
 
Lista obecności pozostałych osób uczestniczących w posiedzeniu Komisji stanowi 
załącznik nr 2 do protokołu. 
 
Przewodniczący Komisji Kultury Marek Bumblis otworzył posiedzenie, powitał 
zebranych i stwierdził quorum. Poinformował, że porządek posiedzenia został 
wysłany do radnych drogą elektroniczną – Porządek Posiedzenia stanowi załącznik 
nr 3 do protokołu. 
 

Przewodniczący zaproponował następujący porządek posiedzenia: 

1. Opiniowanie projektu Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Gdańska na 

lata 2016 - 2045 – druk nr 490. 

2. Opiniowanie projektu budżetu Miasta Gdańska na 2016 rok – druk 491 - w 

zakresie działania komisji, w tym: 

- Biuro Prezydenta ds. Kultury 

- Biuro Miejskiego Konserwatora Zabytków 

- Wydział Urbanistyki i Architektury 

- Wydział Geodezji  

3. Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 

budżetu miasta Gdańska na 2015 r.  – druk nr 504. 

4. Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska na lata 2015 -2040 – 

druk nr 503. 

5. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wprowadzenie 
zmian w wykazie jednostek organizacyjnych Wojewódzkiej i Miejskiej Biblioteki 
Publicznej im. Josepha Conrada-Korzeniowskiego w Gdańsku – druk nr 518. 

6. Opiniowanie projektów uchwał w sprawie wyboru biegłego rewidenta do 
zbadania sprawozdań finansowych za 2015 rok: 

6.1 Muzeum Historycznego Miasta Gdańska – druk nr 506, 

6.2 Gdańskiego Archipelagu Kultury – druk nr 507, 

6.3 Gdańskiego Teatru Szekspirowskiego – druk nr 508, 

6.4 Instytutu Kultury Miejskiej – druk nr 509, 
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6.5 Europejskiego Centrum Solidarności – druk nr 510, 

6.6 Gdańskiej Galerii Miejskiej – druk nr 511, 

6.7 Polskiego Chóru Kameralnego Schola Cantorum Gedanensis – druk nr 512, 

6.8 Cappelli Gedanensis – druk nr 513, 

6.9 Klubu Żak – druk nr 514, 

6.10 Miejskiego Teatru Miniatura – druk nr 515, 

6.11 Centrum Sztuki Współczesnej Łaźnia – druk nr 516. 

7. Autopoprawka do projektu uchwały w sprawie zasad stosowanych przy 
wznoszeniu pomników na terenie Gdańska wraz z autopoprawką – druk nr 447. 
 

8. Wolne wnioski, sprawy wniesione, korespondencja.    

 

Wiceprzewodnicząca komisji, radna Dorota Dudek złożyła wniosek o zdjęcie z 
porządku posiedzenia punktu 7, dotyczącego projektu uchwały w sprawie zasad 
stosowanych przy wznoszeniu pomników na terenie Gdańska wraz z autopoprawką – 
druk nr 447. 
   

Przedmiotowy wniosek poddano pod głosowanie. 

USTALENIA KOMISJI:  

Komisja – 2  głosami „za” przy 1 głosie „przeciw” – odrzuciła wniosek radnej 
Doroty Dudek. 

 

Porządek obrad poddano pod głosowanie.  

 

USTALENIA KOMISJI:  

Komisja – 2  głosami „za” przy 1 głosie „przeciw” – przyjęła proponowany 
porządek. 

 

PUNKT 1 

Opiniowanie projektu Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Gdańska na lata 

2016 - 2045 – druk nr 490. 

________________________________________________________________________ 

Druk nr 490 – Sprawa: BRMG-S.0006.490.2015 

(Oryginał uchwały przy protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 26.11.2015 r.) 

Jolanta Ostaszewska – dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 
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Zreferowała projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

Głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do opiniowania. 

 

USTALENIA KOMISJI:  

Komisja, 3 głosami „za” przy 1 głosie „wstrzymującym się” pozytywnie 
zaopiniowania przedmiotowy projekt uchwały.  

Opinia nr 15-12/51-47/15. 

 

PUNKT 2 

Opiniowanie projektu budżetu Miasta Gdańska na 2016 rok – druk 491. 

_______________________________________________________________________ 

Druk nr 491 – Sprawa: BRMG-S.0006.491.2015 

(Oryginał uchwały przy protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 26.11.2015 r.) 

Anna Czekanowicz – Drążewska – dyrektor Biura Prezydenta ds. Kultury 

Zreferowała projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

Grzegorz Sulikowski – Miejski Konserwator Zabytków 

Zreferował projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

Ewa Pielak – p.o. kierownika Referatu Rewitalizacji W Wydziale Architektury i 
Urbanistyki  

Zreferowała projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

Bogumił Koczot – dyrektor Wydziału Geodezji 

Zreferował projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

 

Głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do głosowania. 

 

USTALENIA KOMISJI:  

Komisja, 3 głosami „za” przy 1 głosie „wstrzymującym się” pozytywnie 
zaopiniowania przedmiotowy projekt uchwały.  

Opinia nr 15-12/52-48/15. 
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PUNKT 3 

Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 

budżetu miasta Gdańska na 2015 r.  – druk nr 504. 

________________________________________________________________________ 

Druk nr 504 – Sprawa: BRMG-S.0006.504.2015 

(Oryginał uchwały przy protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 26.11.2015 r.) 

Jolanta Ostaszewska – dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 

Zreferowała projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

 

Głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do opiniowania. 

 

USTALENIA KOMISJI:  

Komisja, 3 głosami „za” przy 1 głosie „wstrzymującym się” pozytywnie 
zaopiniowania przedmiotowy projekt uchwały.  

Opinia nr 15-12/53-49/15. 

 

PUNKT 4 

Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska na lata 2015 -2040 – druk 

nr 503. 

________________________________________________________________________ 

Druk nr 503 – Sprawa: BRMG-S.0006.503.2015 

(Oryginał uchwały przy protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 26.11.2015 r.) 

Jolanta Ostaszewska – dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 

Zreferowała projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

 

Głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do opiniowania. 

 

USTALENIA KOMISJI:  

Komisja, 3 głosami „za” przy 1 głosie „wstrzymującym się” pozytywnie 
zaopiniowania przedmiotowy projekt uchwały.  

Opinia nr 15-12/54-50/15. 
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PUNKT 5 

Opiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wprowadzenie zmian 
w wykazie jednostek organizacyjnych Wojewódzkiej i Miejskiej Biblioteki Publicznej 
im. Josepha Conrada-Korzeniowskiego w Gdańsku – druk nr 518. 
________________________________________________________________________ 

Druk nr 518 – Sprawa: BRMG-S.0006.518.2015 

(Oryginał uchwały przy protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 26.11.2015 r.) 

Anna Czekanowicz – Drążewska – dyrektor Biura Prezydenta ds. Kultury 

Zreferowała projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

 

Głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do opiniowania. 

 

USTALENIA KOMISJI:  

Komisja, jednogłośnie, 4 głosami „za” pozytywnie zaopiniowania przedmiotowy 
projekt uchwały.  

Opinia nr 15-12/55-51/15. 

 

PUNKT 6.1 

Opiniowanie projektów uchwał w sprawie wyboru biegłego rewidenta do zbadania 
sprawozdań finansowych za 2015 rok Muzeum Historycznego Miasta Gdańska – druk 
nr 506. 

________________________________________________________________________ 

Druk nr 506 – Sprawa: BRMG-S.0006.506.2015 

(Oryginał uchwały przy protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 26.11.2015 r.) 

Anna Czekanowicz – Drążewska – dyrektor Biura Prezydenta ds. Kultury 

Zreferowała projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

 

Głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do opiniowania. 

 

USTALENIA KOMISJI:  

Komisja, jednogłośnie, 4 głosami „za” pozytywnie zaopiniowania przedmiotowy 
projekt uchwały.  

Opinia nr 15-12/56-52/15. 
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PUNKT 6.2 

Opiniowanie projektów uchwał w sprawie wyboru biegłego rewidenta do zbadania 
sprawozdań finansowych za 2015 rok Gdańskiego Archipelagu Kultury – druk nr 507. 

________________________________________________________________________ 

Druk nr 507 – Sprawa: BRMG-S.0006.507.2015 

(Oryginał uchwały przy protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 26.11.2015 r.) 

Anna Czekanowicz – Drążewska – dyrektor Biura Prezydenta ds. Kultury 

Zreferowała projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

 

Głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do opiniowania. 

 

USTALENIA KOMISJI:  

Komisja, jednogłośnie, 4 głosami „za” pozytywnie zaopiniowania przedmiotowy 
projekt uchwały.  

Opinia nr 15-12/57-53/15. 

 

PUNKT 6.3 

Opiniowanie projektów uchwał w sprawie wyboru biegłego rewidenta do zbadania 
sprawozdań finansowych za 2015 rok Gdańskiego Teatru Szekspirowskiego – druk nr 
508. 

________________________________________________________________________ 

Druk nr 508 – Sprawa: BRMG-S.0006.508.2015 

(Oryginał uchwały przy protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 26.11.2015 r.) 

Anna Czekanowicz – Drążewska – dyrektor Biura Prezydenta ds. Kultury 

Zreferowała projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

 

Głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do opiniowania. 

 

USTALENIA KOMISJI:  

Komisja, jednogłośnie, 4 głosami „za” pozytywnie zaopiniowania przedmiotowy 
projekt uchwały.  

Opinia nr 15-12/58-54/15. 
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PUNKT 6.4 

Opiniowanie projektów uchwał w sprawie wyboru biegłego rewidenta do zbadania 
sprawozdań finansowych za 2015 rok Instytutu Kultury Miejskiej – druk nr 509. 

________________________________________________________________________ 

Druk nr 509 – Sprawa: BRMG-S.0006.509.2015 

(Oryginał uchwały przy protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 26.11.2015 r.) 

Anna Czekanowicz – Drążewska – dyrektor Biura Prezydenta ds. Kultury 

Zreferowała projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

 

Głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do opiniowania. 

 

USTALENIA KOMISJI:  

Komisja, jednogłośnie, 4 głosami „za” pozytywnie zaopiniowania przedmiotowy 
projekt uchwały.  

Opinia nr 15-12/59-55/15. 

 

PUNKT 6.5 

Opiniowanie projektów uchwał w sprawie wyboru biegłego rewidenta do zbadania 

sprawozdań finansowych za 2015 rok Europejskiego Centrum Solidarności – druk nr 

510. 

________________________________________________________________________ 

Druk nr 510 – Sprawa: BRMG-S.0006.510.2015 

(Oryginał uchwały przy protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 26.11.2015 r.) 

Anna Czekanowicz – Drążewska – dyrektor Biura Prezydenta ds. Kultury 

Zreferowała projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

 

Głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do opiniowania. 

 

USTALENIA KOMISJI:  

Komisja, jednogłośnie, 4 głosami „za” pozytywnie zaopiniowania przedmiotowy 
projekt uchwały.  
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Opinia nr 15-12/60-56/15. 

 

PUNKT 6.6 

Opiniowanie projektów uchwał w sprawie wyboru biegłego rewidenta do zbadania 

sprawozdań finansowych za 2015 rok Gdańskiej Galerii Miejskiej – druk nr 511. 

________________________________________________________________________ 

Druk nr 511 – Sprawa: BRMG-S.0006.511.2015 

(Oryginał uchwały przy protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 26.11.2015 r.) 

Anna Czekanowicz – Drążewska – dyrektor Biura Prezydenta ds. Kultury 

Zreferowała projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

 

Głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do opiniowania. 

 

USTALENIA KOMISJI:  

Komisja, jednogłośnie, 4 głosami „za” pozytywnie zaopiniowania przedmiotowy 
projekt uchwały.  

Opinia nr 15-12/61-57/15. 

 

PUNKT 6.7 

Opiniowanie projektów uchwał w sprawie wyboru biegłego rewidenta do zbadania 

sprawozdań finansowych za 2015 rok Polskiego Chóru Kameralnego Schola Cantorum 

Gedanensis – druk nr 512. 

________________________________________________________________________ 

Druk nr 512 – Sprawa: BRMG-S.0006.512.2015 

(Oryginał uchwały przy protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 26.11.2015 r.) 

Anna Czekanowicz – Drążewska – dyrektor Biura Prezydenta ds. Kultury 

Zreferowała projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

 

Głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do opiniowania. 
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USTALENIA KOMISJI:  

Komisja, jednogłośnie, 4 głosami „za” pozytywnie zaopiniowania przedmiotowy 
projekt uchwały.  

Opinia nr 15-12/62-58/15. 

 

PUNKT 6.8 

Opiniowanie projektów uchwał w sprawie wyboru biegłego rewidenta do zbadania 

sprawozdań finansowych za 2015 rok Cappelli Gedanensis – druk nr 513. 

________________________________________________________________________ 

Druk nr 513 – Sprawa: BRMG-S.0006.513.2015 

(Oryginał uchwały przy protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 26.11.2015 r.) 

Anna Czekanowicz – Drążewska – dyrektor Biura Prezydenta ds. Kultury 

Zreferowała projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

 

Głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do opiniowania. 

 

USTALENIA KOMISJI:  

Komisja, jednogłośnie, 4 głosami „za” pozytywnie zaopiniowania przedmiotowy 
projekt uchwały.  

Opinia nr 15-12/63-59/15. 

 

PUNKT 6.9 

Opiniowanie projektów uchwał w sprawie wyboru biegłego rewidenta do zbadania 

sprawozdań finansowych za 2015 rok Klubu Żak – druk nr 514. 

________________________________________________________________________ 

Druk nr 514 – Sprawa: BRMG-S.0006.514.2015 

(Oryginał uchwały przy protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 26.11.2015 r.) 

Anna Czekanowicz – Drążewska – dyrektor Biura Prezydenta ds. Kultury 

Zreferowała projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 
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Głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do opiniowania. 

 

USTALENIA KOMISJI:  

Komisja, jednogłośnie, 4 głosami „za” pozytywnie zaopiniowania przedmiotowy 
projekt uchwały.  

Opinia nr 15-12/64-60/15. 

 

PUNKT 6.10 

Opiniowanie projektów uchwał w sprawie wyboru biegłego rewidenta do zbadania 

sprawozdań finansowych za 2015 rok Miejskiego Teatru Miniatura – druk nr 515. 

________________________________________________________________________ 

Druk nr 515 – Sprawa: BRMG-S.0006.515.2015 

(Oryginał uchwały przy protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 26.11.2015 r.) 

Anna Czekanowicz – Drążewska – dyrektor Biura Prezydenta ds. Kultury 

Zreferowała projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

 

Głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do opiniowania. 

 

USTALENIA KOMISJI:  

Komisja, jednogłośnie, 4 głosami „za” pozytywnie zaopiniowania przedmiotowy 
projekt uchwały.  

Opinia nr 15-12/65-61/15. 

 

PUNKT 6.11 

Opiniowanie projektów uchwał w sprawie wyboru biegłego rewidenta do zbadania 

sprawozdań finansowych za 2015 rok Centrum Sztuki Współczesnej Łaźnia – druk nr 

516. 

________________________________________________________________________ 

Druk nr 516 – Sprawa: BRMG-S.0006.516.2015 

(Oryginał uchwały przy protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 26.11.2015 r.) 

Anna Czekanowicz – Drążewska – dyrektor Biura Prezydenta ds. Kultury 
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Zreferowała projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

 

Głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do opiniowania. 

 

USTALENIA KOMISJI:  

Komisja, jednogłośnie, 4 głosami „za” pozytywnie zaopiniowania przedmiotowy 
projekt uchwały.  

Opinia nr 15-12/66-62/15. 

 

PUNKT 7 

Autopoprawka do projektu uchwały w sprawie zasad stosowanych przy wznoszeniu 
pomników na terenie Gdańska wraz z autopoprawką – druk nr 447. 
________________________________________________________________________ 
Marek Bumblis – przewodniczący komisji  

Chciałbym omówić autopoprawkę. Nie chciałbym odpuścić omówienia autopoprawki 

dzisiaj z tego powodu, że nasza komisja zbiera się zawsze w przeddzień sesji, co 

stanowi wielkie utrudnienie. Jak Państwo przyznacie zwracałem się do Was z 

pytaniem na temat możliwości przekładania komisji tydzień przed sesją i 

podtrzymuję w dalszym ciągu taką propozycję. Odpowiedzieli pozytywnie chyba 

tylko pozytywnie pani Owczarczak, pan Kaźmierczyk, a pani Dudek dostosuje się, 

pan Czauderna nie odpowiedział. Także gdybyśmy nie doszli tutaj do porozumienia, 

być może zajdzie potrzeba zwołania komisji 10.12.2015 r.  Teoretycznie wszystko 

jest możliwe. Jeśli nie dojdziemy do porozumienia w sprawie autopoprawki to 

spotkamy się 10 grudnia. Chciałbym w tej chwili skomentować propozycję zmian. Po 

pierwsze podstawa prawna się zmienia. Chodzi o odwołanie się do jednolitego tekstu. 

Proponuje następującą treść uzasadnienia : „Zgodnie z art. 18 ust. 2 pkt. 13 ustawy 

z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym, podejmowanie uchwał w sprawie 

wznoszenia pomników na terenie gminy należy do wyłącznych właściwości rady 

gminy. Uchwała ma na celu określenie zasad i stworzenie jednolitej procedury 

rozpatrywania wniosków dotyczących wznoszenia pomników na terenie Gminy Miasta 

Gdańska oraz ułatwienie potencjalnym wnioskodawcom pomników ich realizację. 

Podjęcie uchwały jest zasadne”. W załączniku nr 1, bo te uwagi mecenasa 

Bodakowskiego i prezydenta Adamowicza dotyczą tego załącznika. Punkt 3 lit. d) 

otrzymuje brzmienie: „Rady Dzielnic”, bo rady osieli już nie istnieją, prosta sprawa. 

Punkt 3 lit. e) zawierał sformułowanie grupa co najmniej 100 mieszkańców miasta 

Gdańska posiadających czynne prawo wyborcze i wpisanych do stałego rejestru 

wyborców. Rzeczywiście zgadzam się z uzasadnieniem prezydenta i mecenasa 

Bodakowskiego, że samo zweryfikowanie tej grupy 100 mieszkańców i później 

stanowienie procedury, która weryfikowałaby poszczególne propozycje, wnioski o 
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postawienie pomników, byłaby bardzo trudna, więc również z uwagi na to, że 

mieszkańcy mogą oddziaływać przez swoich radnych, przez komisje, rady dzielnic, 

do których maja najbliżej, więc najlepiej będzie skreślić punkt 3e. W propozycji, w 

projekcie dokonuję skreślenia tego punktu. W związku z powyższym punkt 3 lit. f) 

otrzymuje numerację: punkt 3 lit. e). Następna sprawa to punkt 5 załącznika 

brzmienie: „Wnioski w sprawie wzniesienia pomnika składane są do 

Przewodniczącego Rady Miasta Gdańska, który przekazuje je Prezydentowi Miasta 

Gdańska do dalszego procedowania”.  Dlaczego tak? To wynika z tego, że Rada Miasta 

Gdańska ma wyłączne kompetencje do podejmowania uchwał, więc przewodniczący 

Rady Miasta Gdańska będzie osobą, która przejmuje te poszczególne wnioski i 

przekazuje je do procedowania Prezydentowi Miasta Gdańska, który będzie czynił to 

w miarę tak, jak do tej pory czynił, wg wypróbowanej procedury. Punkt 6 otrzymuje 

brzmienie: „W przypadku, gdy wniosek jest niekompletny lub posiada braki 

formalne, Prezydent Miasta Gdańska wzywa wnioskodawcę do jego uzupełnienia. 

Mecenas prosił o dookreślenie tej zasady, więc ja proponuję:” Wnioskodawca ma 30 

dni na uzupełnienie wniosku, pod rygorem pozostawienia wniosku bez rozpatrzenia”. 

Rozumiem, że prezydent na piśmie się zwraca do wnioskodawcy proszę o 

uzupełnienie o np. wypis z rejestru czy zrobienie jakiegoś załącznika wykazanego w 

punkcie 4, szkicu z naniesioną lokalizacją. ”Wnioskodawca ma 30 dni na uzupełnienie 

wniosku, pod rygorem pozostawienia wniosku bez rozpatrzenia”. To jest chyba 

oczywiste, że jeżeli jest niekompletna ilość materiałów, załączników do wniosku to 

on po prostu pozostaje bez rozpatrzenia. Punkt 7, tu mecenas zadał pytanie, na jaki 

okres powołuje się tą komisję pomnikową? W sposób naturalny na okres kadencji 

Rady Miasta Gdańska, bo dotyczy to, sama procedura Rady Miasta Gdańska jako tego 

wyłącznego organu, a z drugiej strony zmienia się w następnej kadencji radni, składy 

komisji i być może nawet nazwy komisji, tak jak to często bywa, więc dodaje się w 

punkcie 7: „na okres kadencji Rady Miasta Gdańska”. Komisja ds. pomników opiniuje 

zaproponowaną przez wnioskodawcę formę i lokalizację pomnika”. To jest 

odpowiedź na pytanie mecenasa z prośbą o dookreślenie czym zajmuje się komisja, 

więc dookreślam czym zajmuje się komisja pomnikowa. Punkt 8 dotyczący składu 

komisji pomnikowej. Proponuję następujący zapis: „W skład Komisji ds. pomników 

wchodzi: 2 przedstawicieli Komisji Kultury Rady Miasta Gdańska, 1 przedstawiciel 

Komisji Zagospodarowania Przestrzennego Rady Miasta Gdańska, 1 przedstawiciel 

Komisji Zrównoważonego Rozwoju Rady Miasta Gdańska (radnych wskazanych przez 

Przewodniczącego Rady Miasta Gdańska)”, bo komisje wyznaczają, ale 

przewodniczący ostatecznie przy piśmie do prezydenta formalnie ich wskazuje dla 

prezydenta. Później jest „dyrektor Wydziału Urbanistyki i Architektury Urzędu 

Miejskiego – przewodniczący Komisji, Miejski Konserwator Zabytków”. Tutaj 

wskazuje, że miesiąc temu zmieniła się nazwa wydziału, na Wydział Urbanistyki i 

Architektury bez ochrony zabytków. Stąd ta zmiana bardzo techniczna i 

porządkująca. Miejski Konserwator Zabytków występuje już oddzielnie. „Dyrektor i 

jeden pracownik Biura Prezydenta ds. Kultury Urzędu Miejskiego, dyrektor Wydziału 

Programów Rozwojowych Urzędu Miejskiego, dyrektor Zarządu Dróg i Zieleni w 
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Gdańsku, dyrektor Dyrekcji Rozbudowy Miasta Gdańska, przedstawiciel Akademii 

Sztuk Pięknych w Gdańsku wskazany przez jej rektora. Obsługę administracyjną 

komisji zapewnia Biuro Prezydenta ds. Kultury”. Tu jest dookreślone jacy radni biorą 

udział w komisji ds. pomników. To też jest odpowiedź na wątpliwości prezydenta i 

mecenasa. Punkt 10 otrzymuje brzmienie: „Prezydent Miasta Gdańska niezwłocznie 

przekazuje opinię Komisji ds. pomników Przewodniczącemu Rady Miasta Gdańska 

oraz wnioskodawcy. W przypadku opinii pozytywnej, Prezydent Miasta Gdańska 

dołącza projekt uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wzniesienia pomnika”. To 

też jest oczywiste. To jest kolejny element w procedurze podejmowania uchwały. 

Następnie punkt 11 wykreśla się, punkt 12 wykreśla się, porządkując punkt 13 

otrzymuje nr 11, punkt 14 otrzymuje nr 12, punkt 15 otrzymuje nr 13. punkt 16 

otrzymuje nr 14 oraz brzmienie: „Jeśli wnioskodawcami są osoby prawne, instytucje 

lub organizacje wymienione w pkt. 3 lit. e), to występują one samodzielnie o 

pozwolenia wymagane przepisami Prawa budowlanego oraz ustawy o ochronie 

zabytków i opiece nad zabytkami. W przypadku jeśli wnioskodawcami są podmioty 

wymienione w pkt. 3 lit. a, b, c, d”, czyli Prezydent Miasta Gdańska, grupa co 

najmniej 5 radnych miasta Gdańska, komisja Rady Miasta Gdańska właściwa ds. 

kultury i rady dzielnic „o stosowne pozwolenia występuje jednostka organizacyjna 

Gminy Miasta Gdańska wyznaczona przez Prezydenta Miasta Gdańska”. Uzasadnienie. 

Autopoprawka uwzględnia opinię mecenasa Andrzeja Bodakowskiego z 12 listopada 

2015 r., uwagi z pisma Prezydenta Miasta Gdańska z 19 listopada 2015 r. oraz 

doprecyzowuje procedurę rozpatrywania wniosków dotyczących wznoszenia 

pomników na terenie miasta Gdańska. Skomentowałem projekt autopoprawki. Jakie 

są państwa uwagi? Mogę teraz powiedzieć, że nic nie stoi na przeszkodzie żebyśmy 

to procedowali również 17.12.15r. Termin jest bliski. Natomiast nie chciałem 

żebyśmy to zdejmowali, samą sprawę opiniowania z dzisiejszej komisji, bo jest 

możliwość wniesienia uwag następnie. Może najpierw komisja wypowie się na temat 

kształtu autopoprawki. Czy są jakieś uwagi na dzisiaj? Czy uważacie, że mogłoby to 

trafić na sesję 17 grudnia 2015 r.? 

Dorota Dudek – wiceprzewodnicząca komisji 

Panie przewodniczący to nie jest moja złośliwość, ale co ja mam powiedzieć radnym 

z mojego klubu, jaka jest ostateczna wersja tej uchwały? Nie wiem? Otrzymuje ją 

teraz. Oni maja jutro nad tym głosować i co ja mam teraz chodzić po domach i 

informować ich o tym. Nad czym oni mają zagłosować? Oni jutro będą nieświadomi 

tego jak oddają głos i na co oddają swój głos. Mają prawo wiedzieć. To są wszystko 

sprawy prawnicze. Zreferować to można wiersz i bajkę w 5 minut. To są dokładne 

aspekty w które trzeba się wczytać. Nie wiem może ja nie jestem na tyle bystra, ale 

ja potrzebuję więcej czasu Panie przewodniczący. Może Pańskie wiedza i 

doświadczenie pozwalają…  

 

Marek Bumblis – przewodniczący komisji  
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Każdy radny jest suwerennym bytem i podmiotem. 

Dorota Dudek – wiceprzewodnicząca komisji 

Przecież nie chcę nic utrudniać. Chce tylko po prostu podejść do sprawy z 

zaangażowaniem. Radni, którzy będą głosować z Panią Agnieszką na sesji będą mieli 

tę wiedzę, którą my mamy dzisiaj? Oni nie otrzymali jednolitego tekstu. Ale co to 

jest? Wykreślamy coś, do wykreślania coś. Oni muszą się zapoznać z tym co jest w 

ogóle wykreślane. 

Marek Bumblis – przewodniczący komisji  

Pani radna ja pytałem mecenasa i nie mogę przedstawić innego projektu uchwały, 

jak tylko w formie tego co było i przedstawienia listy autopoprawek. Mam taki 

roboczy tekst, w którym zaznaczyłem wszystkie poprawki. Okaże to pani za chwilę. 

Natomiast taki jest tryb procedowania uchwał. Jeżeli są jakieś uwagi… Pani radna 

inni radni nie czytają wszystkich tych tekstów. Po to są przedstawiciele w komisji. 

Po to komisję pracują. Po to są różne branże. 

Dorota Dudek – wiceprzewodnicząca komisji 

Proszę mi wierzyć pani radna Anna Kołakowska chce dokładnie i wnikliwie wiedzieć.  

Marek Bumblis – przewodniczący komisji  

Przyznam szczerze, że uważam, że jest to gotowa autopoprawka i gotowy projekt 

zgodny z zasadami procedowania projektów uchwał, ale nie chciałbym awantury 

akurat przy uchwale pomnikowej. Przyznam szczerze, że nie wiem co z tym zrobić? 

Proponuję żebyśmy dali sobie czas do jutra i zawiesili ewentualnie, tzn. założyli 

możliwość posiedzenia nadzwyczajnego, żeby nie stawiać w tej chwili pani radnej 

Dudek przez koniecznością podejmowania decyzji, gdy ona nie jest świadoma tego 

nad czym głosuje. Jestem w stanie to zrozumieć. Natomiast być może będzie jutro 

nadzwyczajne posiedzenie komisji, na której będziemy przyjmowali tę 

autopoprawkę. Proszę z tym zapoznać. Postaram się pani ułatwić sprawę i pokazać 

jak to mniej więcej wyglądało. Tyle, czy uważacie, że jest to do przyjęcia, taka 

propozycja? Jeżeli pani radna zapozna się z tym do jutra i stwierdzi, że trzeba coś 

zmienić, coś dopisać to proszę bardzo, bo jutro będziemy mogli dokonać jeszcze 

jakichś zmian, bo ostatecznie autopoprawka będzie w wersji przyjętej przez 

komisję. To nie przewodniczący, tylko cała komisja proceduje nad autopoprawką. 

Poprzez podjęcie uchwały, akceptację danego dokumentu dopiero ten dokument 

staje się projektem komisji. To jest zrozumiałe? Jest zgoda na jutro? Czy macie 

państwo jakieś uwagi dotyczące tej sprawy? W trakcie sesji zrobimy głosowanie nad 

autopoprawką. To będzie szybkie głosowanie. Jest czas żeby się zapoznać, usiąść i 

poczytać, porównać projekt uchwały z autopoprawkami i znaleźć jakieś ewentualnie 

jakieś… 

Dorota Dudek – wiceprzewodnicząca komisji 
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I zaprosimy wszystkich radnych? 

Marek Bumblis – przewodniczący komisji  

Nie, komisja wydaje opinie i jest to projekt komisji i autopoprawka komisji. Ja nie 

widzę powodu… 

Dorota Dudek – wiceprzewodnicząca komisji 

Ostatnia autopoprawka, ja czegoś nie rozumiem, bo 23 wpłynął do mnie na pocztę 

dokument stwierdzający, że jeszcze 4 punkty poprawić i później żadnej 

autopoprawki nie dostałam. 

Marek Bumblis – przewodniczący komisji  

Proponuję, żebyśmy dali sobie czas do jutra. Jest możliwe zwołanie nadzwyczajnego 

posiedzenia komisji, jeżeli taka będzie potrzeba. Czy jest konsensus? Tak? 

Głosujemy. Głosowaliśmy nad tym, że zapoznajemy się do jutra i jest możliwe 

nadzwyczajne posiedzenie komisji jeszcze przed głosowaniem porządku obrad sesji.  

Komisja 3 „za” 1 „przeciw” poparła inicjatywę radnego Marka Bumblisa dotyczącą 

ewentualnego zwołania nadzwyczajnego posiedzenia 26.11.15 r., przed sesją.  

   

PUNKT 8 
Wolne wnioski, sprawy wniesione, korespondencja. 
________________________________________________________________________ 
W tym punkcie głosów nie było. Więcej głosów w dyskusji nie było. 

Przewodniczący podziękował wszystkim obecnym za przybycie. 

Na tym posiedzenie zakończono. Godzina 17:15.  

 

Przewodniczący  

Komisji Kultury  

 Marek Bumblis 

Protokołowała: 

Ewelina Szymczyk  

Biuro Rady Miasta Gdańska 

  


